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REVISTA PRESEI 

 

 

 Modificări la Statutul poliţistului, aprobate în şedinţa de guvern; ofiţeri 

recrutaţi după studiile de master de la Academie 

Guvernul a aprobat, în şedinţa de miercuri, ordonanţa de urgenţă pentru 

modificarea şi completarea Legii nr. 360/2002 privind Statutul poliţistului, cu 

modificările şi completările ulterioare, informează Ministerul Afacerilor Interne. 

 

În prezent, structurile din subordinea MAI se confruntă cu un deficit considerabil 

de personal, fapt care a determinat necesitatea de a fi identificate o serie de măsuri, 

cu aplicare etapizată, pentru reducerea acestuia, potrivit concepţiei stabilite la 

nivelul conducerii instituţiei, se arată într-un comunicat al ministerului transmis 

AGERPRES. 

 

Astfel, precizează sursa citată, una dintre măsuri, introdusă prin ordonanţa de 

urgenţă, vizează implementarea unei noi surse de provenienţă a ofiţerilor de poliţie, 

alături de cele deja existente (absolvirea instituţiilor de învăţământ ale Ministerului 

Afacerilor Interne, trecerea agenţilor în corpul ofiţerilor de poliţie şi încadrarea din 

sursă externă). 

 

Prin adoptarea noului act normativ s-a introdus posibilitatea ca, începând cu anul 

universitar 2021 - 2022, ofiţerii de poliţie să provină şi din rândul absolvenţilor 

programelor de studii universitare de master profesional organizate în cadrul 

Academiei de Poliţie "Alexandru Ioan Cuza" în acest scop. 

 

Aceste programe se vor adresa candidaţilor care deţin deja o licenţă în specializări 

universitare necesare structurilor Ministerului Afacerilor Interne şi care vor urma 

un program de master profesional, cu frecvenţă, în aceleaşi condiţii de admitere şi 

pregătire existente pentru studenţii de la programele de studii de licenţă, forma de 

învăţământ cu frecvenţă. 
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În prezent, la nivelul structurilor Ministerului Afacerilor Interne se află în 

desfăşurare procedura de recrutare a candidaţilor la concursul de admitere 

organizat de Academia de Poliţie "Alexandru Ioan Cuza" pentru programele de 

studii de licenţă, ultima zi de înscriere fiind 11 iulie 2021. 

 

Pentru anul universitar 2021 - 2022 au fost scoase la concursul de admitere un 

număr de 605 locuri bugetate, forma de învăţământ cu frecvenţă, astfel: Facultatea 

de Poliţie - 430 de locuri la specializarea Ordine şi siguranţă publică şi 125 de 

locuri la specializarea Drept, iar la Facultatea de Pompieri - 50 de locuri la 

specializarea Instalaţii pentru construcţii - pompieri. 

 

Totodată, suplimentar, sunt stabilite pentru admitere, la Facultatea de Poliţie, un 

număr de 50 de locuri bugetate, la specializarea Ordine şi siguranţă publică, forma 

de învăţământ cu frecvenţă redusă, precum şi 100 de locuri cu taxă, la specializarea 

Drept, forma de învăţământ la distanţă, toate destinate, după caz, categoriilor de 

personal din MAI. 

 

În limita spaţiilor de cazare şi învăţământ disponibile, Academia de Poliţie 

"Alexandru Ioan Cuza" va organiza, pentru anul universitar următor, după 

parcurgerea procedurilor legale necesare autorizării şi acreditării, o sesiune de 

admitere şi la programe de master profesional, destinate dobândirii statutului de 

ofiţer de poliţie, pentru un număr de aproximativ 100 - 150 de locuri, precum şi 

pentru alte tipuri de programe de master incluse în oferta de şcolarizare, se mai 

arată în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlamentul intră în vacanţă până la 1 septembrie. Posibilă sesiune 

extraordinară la Senat, în iulie, pentru desfiinţarea SIIJ 

Senatul şi Camera Deputaţilor intră, de joi până pe 1 septembrie, în vacanţă 

parlamentară. În coaliţie, s-a convenit organizarea unei sesiuni extraordinare la 

Senat, în luna iulie, pentru adoptarea proiectului de lege privind desfiinţarea Secţiei 

de Investigare a Infracţiunilor din Justiţie, după primirea avizului Comisiei de la 

Veneţia. 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/06/29/osce-avertizeaza-in-legatura-cu-pericolul-conflictului-din-estul-ucrainei-pentru-regiunea-marii-negre--739792
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Prima sesiune a legislaturii 2020-2024 s-a încheiat miercuri, cu o şedinţă comună 

solemnă, Parlamentul reunindu-se pentru a comemora, pentru prima dată în istoria 

sa, victimele Pogromului de la Iaşi, din iunie 1941. 

 

Cu o zi înainte de finalul sesiunii, Parlamentul a respins moţiunea de cenzură 

iniţiată de PSD şi intitulată "România eşuată. Recordul 'fantastic' al Guvernului 

Cîţu". Numărul total al parlamentarilor care au votat la moţiunea de cenzură a fost 

de 202, din care "pentru" au votat 201, iar "împotrivă" a fost doar un vot. 

 

Pentru ca moţiunea să fie adoptată, era nevoie de 234 de voturi "pentru", adică 

jumătate plus unu din numărul de mandate. 

 

Şi la Camera Deputaţilor, în ultima zi din sesiune, a fost şedinţă de plen. În această 

şedinţă a fost adoptată legea privind abilitarea Guvernului de a emite ordonanţe în 

perioada vacanţei parlamentare. Alte două proiecte importante care au primit votul 

deputaţilor sunt cel potrivit căruia incitarea la violenţă, ură sau discriminare 

împotriva unei persoane pe motiv că face parte dintr-o anumită categorie se 

pedepseşte cu închisoare de la 6 luni la 3 ani sau cu amendă şi cel care stabileşte că 

valoarea indicatorului social de referinţă se actualizează, din oficiu, în fiecare an, la 

data de 1 martie, cu rata medie anuală a inflaţiei din anul precedent. 

 

Parlamentul, pe final de sesiune, a revocat-o din funcţia de Avocat al Poporului pe 

Renate Weber. Revocarea a fost declarată neconstituţională de către Curtea 

Constituţională pe 29 iunie. Majoritatea parlamentară intenţiona să îl numească în 

această funcţie pe Fabian Gyula. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Noi măsuri de relaxare a restricţiilor în context COVID intră în vigoare de 

astăzi: Nunțile și botezurile pot avea și 150 de invitați în interior 

În România intră în vigoare, începând de astăzi, alte măsuri de relaxare a 

restricţiilor impuse de pandemia de coronavirus. Numărul persoanelor care pot 

participa la evenimente private - nunţi, botezuri - a fost mărit la maximum 150 în 

exterior sau 100 în interior. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 1 iulie 2021 4 

 

"Se permite un număr mai mare de persoane la evenimentele private - aici vorbim 

în mod deosebit de nunţi, botezuri, în saloane, cămine culturale, restaurante, baruri, 

cafenele, săli, corturi de evenimente - la maximum 150 de persoane în exterior sau 

maximum 100 de persoane în interior. În prezent, erau 70 în exterior şi 50 în 

interior. Se permite un număr mai mare de persoane la evenimentele private 

organizate în interior, cum sunt nunţi şi botezuri, la maximum 300 de persoane, 

dacă ele sunt testate, dacă ele sunt vaccinate sau dacă au trecut prin boală", a 

explicat săptămâna trecută Raed Arafat. 

De asemenea, se va permite un număr mai mare de persoane la cursurile de 

instruire şi workshop-uri pentru adulţi, inclusiv cele organizate pentru 

implementarea proiectelor finanţate din fonduri europene, la maxim 150 de 

persoane în interior şi maxim 200 de persoane în exterior. 

 

Totodată, el a menţionat că se va permite un număr mai mare de persoane la 

conferinţe - maxim 150 de persoane, cu asigurarea unei suprafeţe de 2 metri 

pătraţi, în prezent fiind permis accesul a doar 100 de persoane. 

 

O altă măsură anunţată este aceea că circulaţia persoanelor în grupuri de pietoni 

limitată la 10 persoane a fost eliminată, nemaiexistând limită la circulaţia 

persoanelor în grupuri pe stradă. 

 

Tot începând de joi vor fi redeschise târgurile, bâlciurile şi talciocurile. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Dezvoltării anunţă o OUG crucială pentru cei care vor să 

construiască: S-a rezolvat problema lipsei arhitecţilor-şefi 

Guvernul a deblocat miercuri, printr-o ordonanţă adoptată la propunerea 

Ministerului Dezvoltării, problema lipsei arhitecţilor şefi, a anunţat ministrul 

Dezvoltării Cseke Attila. 

Construcţiile pot fi autorizate pe baza Planului Urbanistic, implementat de 

arhitectul şef al localităţii, mai arată comunicatul de presă al UDMR.  
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Cu toate acestea 94% dintre unităţile administrativ-teritoriale nu au un arhitect şef. 

Soluţia este oferită de decizia Guvernului de astăzi, a subliniat ministrul. 

Dintre cele 3.228 de unităţi administrativ-teritoriale din România doar 185 au un 

arhitect şef, motivul este reglementarea strictă privind accesul în funcţie a acestora, 

spune ministrul de resort. Statisticile arată că, în ultimii 16 ani, au primit drept de 

semnătură pentru elaborarea documentaţiilor de amenajarea teritoriului sau de 

urbanism 1.617 arhitecţi, 322 urbanişti şi 78 de conductori arhitecţi, din aceştia 

doar 185 lucrează în sistemul administraţiei publice locale, conform sursei citate. 

„12 judeţe din România nu au arhitecţi şefi la nivelul consiliilor judeţene, iar în 

Gorj şi Buzău această funcţie nu este ocupată în nicio unitate administrativ-

teritorială. Aproximativ o jumătate dintre municipii sunt fără arhitecţi şefi, dar şi 

un sector din capitală este în această situaţie. În mediul rural, 2.843 de comune nu 

au arhitect şef. Reglementările sunt prea birocratice, şi împiedică buna dezvoltare a 

localităţilor”, a explicat Cseke Attila. 

Noile reglementări adoptate astăzi prevăd extinderea categoriei de studii şi către 

alte domenii de specializare conexe arhitecturii şi urbanismului, de exemplu 

ingineria economică în construcţii, în cazul municipiilor (altele decât cele reşedinţă 

de judeţ), oraşelor şi comunelor, cu condiţia ca, în primul an de la numirea în 

funcţia de arhitect şef, aceste persoane să absolve cursuri de formare profesională 

continuă de specialitate în domeniul amenajării teritoriului, urbanismului şi 

autorizării construcţiilor. Totodată, în cazul în care la concursul pentru ocuparea 

funcţiei de arhitect-şef la nivelul altor municipii decât reşedinţele de judeţ, oraşe şi 

comune nu se prezintă persoane cu 7 ani de experienţă în domeniu, necesare 

conform reglementărilor în vigoare, la a doua procedură de concurs se acceptă şi 

candidaţi cu o vechime diminuată cu 2 sau 4 ani. 

De asemenea, noile prevederi oferă posibilitatea comunelor şi oraşelor de a avea 

arhitect şef prin asociaţii de dezvoltare intercomunitară pentru mai multe unităţi 

administrativ-teritoriale, şi elimină necesitatea atestării arhitecţilor şefi de către 

Registrul Urbaniştilor din România, conchide sursa menţionată. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Guvernul a înființat Garda Forestieră Națională. Va lupta împotriva 

tăierilor ilegale de păduri și va controla fondurile de vânătoare 

Executivul aprobat, miercuri, OUG pentru înființarea Gărzii Forestiere Naționale, 

anunță Ministerul Mediului. Tanczos Barna spune că măsura a fost luată pentru 

obținerea unor rezultate mai bune în lupta împotriva infracționalității de mediu, în 

special a tăierilor ilegale de păduri, potrivit Mediafax. 

Guvernul a aprobat, prin Ordonanță de Urgență, la propunerea Ministerului 

Mediului, Apelor și Pădurilor, înființarea Gărzii Forestiere Naționale. 

„Această măsură vine ca urmare a evoluției continue a activităților în domeniul 

silvic, în vederea obținerii unor rezultate mai bune în lupta împotriva 

infracționalității de mediu, în special a tăierilor ilegale de păduri, dar și pentru 

întărirea capacității de control și monitorizarea fondului forestier”, a subliniat 

ministrul Barna Tanczos. 

Garda Forestieră Națională este instituţie publică ce va funcţiona ca structură de 

specialitate a administraţiei publice centrale care răspunde de silvicultură, cu 

personalitate juridică, finanţată integral de la bugetul de stat și se va afla în 

subordinea autorităţii publice centrale pentru silvicultură. 

Conducerea Gărzii Forestiere Naționale este asigurată de un inspector general cu 

rang de secretar de stat, care are calitatea de ordonator secundar de credite, ajutat 

de un inspector general adjunct, cu rang de subsecretar de stat, angajați în 

condițiile legii. Gărzile Forestiere trec în subordinea Gărzii Forestiere Naționale, 

ca instituții publice cu personalitate juridică. 

Principalele atribuții ale Gărzii Forestiere Naționale constau în: 

• coordonarea activității gărzilor forestiere; 

• avizarea propunerilor de acte normative emise de gărzile forestiere; 

• controlarea aplicării regimului silvic în fondul forestier național și în vegetația 

forestieră din afara fondului forestier național; 

• controlarea aplicării regimului cinegetic în fondul cinegetic național; 

• controlarea trasabilității materialelor lemnoase, conform prevederilor legale în 

vigoare; 
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• realizarea de sinteze și analize de risc privind fondul forestier național și fondul 

cinegetic. 

Totodată, Gărzile forestiere vor avea ca atribuții implementarea, monitorizarea și 

controlarea aplicării regimului silvic în fondul forestier național și în vegetația 

forestieră din afara fondului forestier național, dar și a aplicării regimului cinegetic 

în fondul cinegetic național. Gărzile forestiere vor monitoriza și controla 

trasabilitatea materialelor lemnoase, conform prevederilor legale în vigoare și vor 

elabora rapoartele operative pe care le vor transmite către Garda Forestieră 

Națională, în vederea realizării de sinteze și analize de risc privind fondul forestier 

național și fondul cinegetic. Organizarea, funcționarea și repartizarea numărului de 

posturi pentru Garda Forestieră Națională și Gărzile Forestiere se stabilesc prin 

hotărâre a Guvernului, în termen de maximum 60 de zile de la intrarea în vigoare a 

prezentei ordonanțe de urgență. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Indemnizația pentru concediul de carantină se modifică (CNAS) 

Guvernul a aprobat în ședința de miercuri o ordonanță de urgență care cuprinde o 

serie de măsuri privind concediile și indemnizațiile de asigurări sociale de sănătate 

menite să vină în sprijinul persoanelor asigurate aflate în incapacitate temporară de 

muncă, anunță Casa Națională de Asigurări de Sănătate. Printre altele, se modifică 

perioada pentru care se acordă indemnizația de concediu de carantină pentru 

persoanele care se întorc din zone de risc epidemiologic.  

Actul normativ prevede reglementări care conduc la echilibrarea veniturilor alocate 

bugetului FNUASS cu costurile reale suportate de fond pentru plata 

indemnizaţiilor de asigurări sociale de sănătate, anunță CNAS într-un comunicat de 

presă. 

Potrivit ordonanței de urgență, baza maximă de calcul lunară a indemnizaţiilor de 

asigurări sociale, în cazul persoanelor fizice care nu realizează venituri și se 

asigură opţional pentru concedii şi indemnizaţii de asigurări sociale de sănătate, se 

determină ca medie a veniturilor brute lunare din ultimele 6 luni ale celor 12 luni 

din care se constituie stagiul de asigurare, până la limita valorică lunară a 3 salarii 
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minime brute pe țară (în prezent, limita este de 12 salarii minime brute pe țară 

lunar). 

De la această regulă vor fi exceptate persoanele care se asigură opțional pentru a 

beneficia de concedii și indemnizații pentru maternitate, pentru care baza maximă 

de calcul lunară a indemnizațiilor se determină ca medie a veniturilor asigurate din 

ultimele 6 luni ale celor 12 luni din care se constituie stagiul de asigurare, până la 

limita valorică lunară a 12 salarii minime brute pe țară garantate în plată, stabilite 

potrivit legii. 

Persoanele fizice care nu realizează venituri din salarii se pot asigura opțional în 

sistem, pe bază de contract, pentru a beneficia de concedii și indemnizații, numai 

în baza declarației fiscale depuse în vederea plății contribuției de asigurări sociale 

de sănătate. 

De asemenea, se asigură punerea în aplicare a Deciziei Curții Constituționale nr. 

244/2021, în sensul stabilirii faptului că asigurații au dreptul la concediu și 

indemnizație pentru îngrijirea copiilor cu afecțiuni grave în vârstă de până la 18 

ani, nu până la 16 ani, cum a fost reglementat până în prezent. 

Indemnizația pentru concediul de carantină se modifică 

Persoanele care se deplasează în interes personal în zone în care există epidemie, 

risc epidemiologic sau biologic cu un agent înalt patogen, deși cunosc aceste 

condiții la momentul inițierii deplasării și care, la întoarcerea pe teritoriul 

României, pentru a nu deveni factori de risc pentru persoanele cu care vin în 

contact, intră în concediu de carantină, vor beneficia de indemnizație suportată din 

FNUASS pentru o perioadă de 5 zile, față de 14 zile, cum a fost prevăzut până 

acum, se mai precizează în comunicatul CNAS. 

Noul mecanism de acordare a certificatelor de concediu medical prevede evaluarea 

stării de sănătate și monitorizarea pacienților, în vederea recuperării capacității de 

muncă a persoanei asigurate şi reinserţiei socio-profesionale a acesteia. Astfel, 

medicii curanţi vor întocmi unui plan de urmărire a evoluţiei bolii, iar perioadele 

de concediu medical pentru fiecare episod de boală se vor acorda în cel puțin două 

etape. 
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„Toate aceste reglementări au ca scop respectarea drepturilor la concediile și 

indemnizațiile de asigurări sociale de sănătate în mod echitabil, dar și gestionarea 

corectă și eficientă a costurilor suportate din FNUASS”, a declarat Adrian 

Gheorghe, președintele CNAS, potrivit comunicatului. 

Reglementările vor intra în vigoare începând cu data de 1 august a.c, dată până la 

care se vor actualiza și normele de aplicare ale actului normativ aprobat azi, pentru 

a asigura implementarea unitară la nivel național. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Klaus Iohannis, consultări la Cotroceni cu liderii politici și partenerii sociali 

pentru „România Educată” 

Președintele Klaus Iohannis va avea, săptămâna viitoare, o serie de consultări cu 

mediul politic și cu partenerii sociali pe tema Proiectului „România Educată”, în 

contextul finalizării dezbaterii publice. 

Potrivit Administrației Prezidențiale, la consultările de la Palatul Cotroceni vor 

veni liderii coaliției de guvernare, conducerea Parlamentului și partenerii de dialog 

social. 

Calendarul consultărilor este următorul: 

 Luni, 5 iulie 2021, de la ora 17:00, la Palatul Cotroceni, întrevedere cu 

liderii coaliției de guvernare; 

 Marți, 6 iulie 2021, de la ora 16:00, la Palatul Cotroceni, întrevedere cu 

conducerea Parlamentului și cu membri ai Comisiilor de Învățământ din cele 

două camere; 

 Miercuri, 7 iulie 2021, de la ora 16:00, la Palatul Cotroceni, întrevedere cu 

partenerii de dialog social din zona educației și cu reprezentanții 

organizațiilor nonguvernamentale implicate în Proiectul „România Educată”. 
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În cadrul discuțiilor, vor fi prezentate principalele zone de reformă și linii de 

acțiune ale Proiectului „România Educată”, în vederea realizării unui consens 

social și politic, care să garanteze implementarea sa și asumarea transpartinică. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Legea pentru subțierea dosarului cu șină, adoptată de Senat 

Senatorii au adoptat, miercuri, proiectul de lege prin care instituţiile publice şi 

organele de specialitate ale administraţiei publice centrale sau locale nu vor mai 

avea dreptul să solicite persoanelor fizice sau juridice, pentru soluţionarea unui 

serviciu public, copii după avize sau alte documente care au fost emise de instituţii 

publice sau organe de specialitate ale administraţiei publice centrale. 

Proiectul, inițiat de către deputatul PNL George Tuță, a fost adoptat cu doar un vor 

împotrivă și o abținere și a fost susținut de toate formațiunile politice din 

Parlament. Votul decizional va fi dat de Camera Deputaților, în sesiunea din 

toamnă.  

Dacă ea va fi adoptată de Parlament și promulgată de președintele Klaus Iohannis, 

instituțiile publice vor fi obligate să îşi dezvolte baze de date interconectate şi 

proceduri simplificate de interogare a acestora. 

Practic, documentele solicitate în original sau copie de administraţia publică se 

regăsesc în baze de date existente la nivelul altor autorităţi publice, nefiind necesar 

decât un transfer electronic de cunoaştere în interiorul statului. 

”Încă de la începutul mandatului am avut în plan o inițiativă legislativă care să 

interzică instituțiilor publice să ceară oamenilor copii după acte emise tot de 

instituții publice. Spre exemplu, serviciul de parcări de reședință din multe orașe 

nu va mai avea voie să solicite copii după acte de la acei șoferii care doresc să își 

prelungească un contract de închiriere. Azi, solicitantul trebuie să aducă o copie de 

buletin și una de talon pentru a dovedi că locuiesc la adresă și au dreptul la loc de 

parcare. Or, toate aceste informații sunt deja în posesia statului român. Care fie nu 

știe unde să le caute, fie îi este mai comod să vi le ceară iar și iar în fiecare an.  
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Vreau să forțez administrația publică să fie inovativă, să găsească soluții pentru a 

repara o aiureală administrativă ce ține de 30 de ani. Vreau să le mulțumesc 

colegilor parlamentari care au semnat acest proiect de lege, prin care facem un pas 

necesar și așteptat, totodată, de cetățeni, dar și de cei din administrația publică: 

debirocratizare. Sunt un susținător al simplificării proceselor prin care putem 

îmbunătăți relația dintre cetățean și stat. Am încredere că acest proiect de lege va fi 

adoptat în cel mai scurt timp și va deveni o exemplu de bună practică pentru 

fiecare instituție din țara noastră”, declarase deputatul PNL George Tuță la 

momentul depunerii proiectului în Parlament. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Pedepse până la 3 ani de închisoare pentru incitare la violenţă, ură sau 

discriminare. Legea a fost votată de Parlament 

Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat miercuri proiectul de lege care prevede 

pedepse între 6 luni și 3 ani de închisoare sau amendă pentru incitarea la violenţă, 

ură sau discriminare împotriva unei persoane. 

Au votat „pentru” proiect 293 de deputaţi. 

Proiectul de lege care modifică Codul penal arată că „incitarea publicului, prin 

orice mijloace, la violenţă, ură sau discriminare împotriva unei categorii de 

persoane sau împotriva unei persoane pe motiv că face parte dintr-o anumită 

categorie de persoane se pedepseşte cu închisoare de la 6 luni la 3 ani sau cu 

amendă”, relatează Agerpres. 

Proiectul a fost deja adoptat de Senat, iar Camera Deputaţilor este for decizional în 

acest caz. Legea merge acum la președintele Klaus Iohannis pentru promulgare. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/proiect-de-lege-pentru-subtierea-dosarului-cu-sina-institutiile-publice-nu-vor-mai-avea-voie-sa-ceara-copii-dupa-documente-1533337
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 UPDATE Schimbări majore la acordarea concediilor medicale și plata 

indemnizațiilor: Amenzi mărite pentru angajați, angajatori și medicii curanți 

Românii care muncesc la mai mulți angajatori și care în aceeași perioadă în care la 

unul dintre angajatori prezintă certificat/certificate de concediu medical, la 

celălalt/ceilalţi angajatori, îşi desfăşură activitatea curentă vor fi sancționați cu 

amendă de la 1.000 lei la 2.000 lei, precum şi neplata/recuperarea indemnizaţiei de 

asigurări sociale de sănătate, potrivit unui proiect de OUG discutat miercuri de 

Guvern. Amenzi mărite sunt prevăzute și pentru angajatori, dar și pentru medicii 

curanți care nu întocmesc planul de urmărire a evoluţiei bolii, la momentul 

eliberării certificatelor de concediu medical. 

 

Guvernul are pe agenda ședinței de miercuri un proiect de Ordonanță de urgență 

care aduce modificări și completări la Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 

158/2005 privind concediile şi indemnizaţiile de asigurări sociale de sănătate, fiind 

prevăzute sancțiuni pentru angajați, angajatori și medicii curanți. 

 UPDATE (13:51) Andrei Gheorghe, președintele CNAS, a anunțat miercuri 

că Guvernul a adoptat această Ordonanță de urgență (OUG). 

Amenzi noi pentru angajați 

Prin proiectul de OUG se introduc "sancţiuni pentru persoanele care desfăşoară 

activitatea la mai mulţi angajatori, care în aceeaşi perioadă în care la unul dintre 

angajatori prezenta certificat/certificate de concediu medical, la celălalt/ceilalţi 

angajatori, îşi desfăşoară activitatea curentă." 

 

Această faptă va fi considerată contravenție și persoanele în cauză vor fi 

sancționate cu amendă de la 1.000 lei la 2.000 lei, precum şi neplata/recuperarea 

indemnizaţiei de asigurări sociale de sănătate, se arată în proiectul de OUG. 

Amenzi mărite pentru angajatori și medicii curanți 

În Nota de fundamentare se arată că proiectul de OUG va reglementa și 

modificarea cuantumului amenzilor prevăzute în prezent prin majorarea acestora 

cu 1.000 lei, după cum urmează: 

https://sgg.gov.ro/1/proiectele-de-acte-normative-care-ar-putea-fi-incluse-in-sedinta-guvernului-romaniei-din-30-06-2021/
https://sgg.gov.ro/1/proiectele-de-acte-normative-care-ar-putea-fi-incluse-in-sedinta-guvernului-romaniei-din-30-06-2021/
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-06-30-24891170-0-oug-concedii.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-06-30-24891168-0-nota-fundamentare-concedii.pdf
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 - cele cuprinse între 2.500 lei şi 5.000 lei, se majorează de la 3.500 lei la 

6.000 lei în cazurile în care angajatorii nu pun la dispoziţia organelor de 

control ale caselor de asigurări de sănătate documentele justificative şi actele 

de evidenţă necesare în vederea verificării modului de determinare a 

indemnizaţiilor suportate din Fondul naţional unic de asigurări sociale de 

sănătate/ nu plătesc indemnizaţiile în termenul legal/refuz nejustificat de 

plată a indemnizaţiilor şi/sau calculul şi plata eronată a indemnizaţiilor/ nu 

gestionează numărul de zile de concediu medical pe fiecare asigurat şi pe 

fiecare afecţiune; 

 - cele cuprinse între 5.000 lei şi 10.000 lei, se majorează de la 6.000 la 

11.000 lei, în cazul eliberării certificatelor de concediu medical de către 

medicii prescriptori, cu nerespectarea prevederilor legale în vigoare. 

Proiectul va introduce măsuri care vin în sprijinul persoanelor asigurate aflate în 

incapacitate temporară de muncă, în sensul că se introduc prevederi pentru 

evaluarea stării de sănătate și pentru monitorizarea evoluţiei bolii, în etape de 

scurtă durată și succesive, în vederea recuperării capacității de muncă a persoanei 

asigurate şi reinserţia socio-profesională a acesteia. 

Totodată se reglementează sancţiuni pentru medicii curanţi care nu întocmesc 

planul de urmărire a evoluţiei bolii, la momentul eliberării certificatelor de 

concediu medical, cu amenda de la 5.000 lei la 10.000 lei. 

Alte modificări preconizate: 

 - Se reglementează unele măsuri care să conducă la echilibrarea între 

veniturile alocate bugetului FNUASS şi costurile reale suportate de fond 

pentru plata indemnizaţiilor de asigurări sociale de sănătate, în sensul că 

baza maximă de calcul lunară al indemnizaţiilor de asigurări sociale, în cazul 

persoanelor fizice care nu realizează venituri din salarii, şi care se asigură 

opţional pentru concedii şi indemnizaţii de asigurări sociale de sănătate, se 

determină ca medie a veniturilor brute lunare din ultimele 6 luni din cele 12 

luni din care se constituie stagiul de asigurare, până la limita a 3 salarii 

minime brute pe ţară lunar. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 1 iulie 2021 14 

 

 - prin declararea ca neconstituțională a sintagmei „în vârstă de până la 16 

ani” pentru cazurile copiilor cu afecţiuni grave în care asiguraţii au dreptul la 

concediu şi indemnizaţie pentru îngrijirea acestor copii, așa cum este aceasta 

prevăzută la art. 26 alin. (1^1) din OUG nr. 158/2005, trebuie stabilită ca 

limită vârsta de 18 ani și în aceste situații. 

 - asigurarea unui acces mai facil la certificate de concediu medical în situația 

în care se impune izolarea persoanelor asigurate, prin eliminarea obligației 

acestora de a prezenta adeverinţa de la plătitorii de indemnizaţii. 

 - Proiectul de act normativ reglementează și condițiile suportării din bugetul 

Fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate a indemnizațiilor 

pentru concediul de carantină, pentru situațiile în care persoanele se 

deplasează în interes personal în zone în care există epidemie, risc 

epidemiologic sau biologic, cu un agent înalt patogen, cu toate că sunt în 

cunoștință de cauză la momentul inițierii deplasării. În aceste condiții, se vor 

responsabiliza persoanele care se deplasează în interes personal în zone în 

care există epidemie, risc epidemiologic sau biologic, cu un agent înalt 

patogen, și care, la întoarcerea pe teritoriul României, pentru a nu deveni 

astfel factori de risc pentru persoanele cu care vin în contact, intră în 

concediu de carantină pentru care, din bugetul Fondului naţional unic de 

asigurări sociale de sănătate se suportă indemnizațiile pentru carantină. 

 - Se reglementează dispoziţii tranzitorii care cuprind reglementări referitoare 

la: 

a) modificarea contractelor de asigurări pentru concedii şi indemnizaţii, 

încheiate de către persoanele fizice cu casele de asigurări de sănătate, în 

termen de 60 de zile, respectiv pana la data de 31 august 2021, dacă 

persoanele în cauză doresc prelungirea contractelor în noile condiţii, 

respectiv pentru indemnizaţii de asigurări sociale care nu pot depăşi limita a 

3 salarii minime brute pe ţară lunar, în caz contrar contractele încetează; 

b) încetarea contractelor încheiate de către persoanele care nu plătesc 

contribuția de asigurări sociale de sănătate (10%) la data de 31 decembrie 

2021, dacă nu depun declarația în vederea plăţii contribuţiei de asigurări 

sociale de sănătate la organele fiscale.  
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Termenul de 31 decembrie 2021, a avut în vedere situațiile în care au fost 

încheiate contracte iar stagiul de asigurare se poate îndeplini până la această 

dată la care contractele încetează şi se asigură în acest fel posibilitatea 

persoanelor în cauză de a beneficia de indemnizaţii. 

c) persoanele care se află în concedii medicale la încetarea contractelor, 

beneficiază de drepturile reprezentând indemnizaţii de asigurări sociale de 

sănătate aferente certificatelor de concediu medical eliberate până la 

încetarea acestor contracte. Aceste drepturi se acorda până la încetarea 

situaţiei care a determinat necesitatea eliberării certificatelor medicale. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 MediaSind cere EBU să ignore văicărelile fostei șefe a TVR care se zbate să 

fie repusă în funcție 

 Doina Gradea uită că Parlamentul a demis-o tocmai pentru management defectuos 

și de numeroasele acuzații legate de abuzuri și fapte de corupție depistate de 

instituțiile de control 

 Biroul Executiv Național al Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind a 

luat act de demersurile făcute de fostul președinte – director general al Societății 

Române de Televiziune, Doina Gradea, la conducerea  European Broadcasting 

Union – EBU cu scopul de a obține sprijinul și reacția publică a alianței 

instituțiilor publice de media împotriva demiterii Consiliului de Administrație al 

TVR de către Parlamentul României. În acest demers, fosta șefă a TVR solicită 

conducerii EBU să-si manifeste îngrijorarea și să reactioneze față de atacurile 

politice asupra televiziunii din România, atacuri considerate asemănatoare cu cele 

făcute de partidele liberale și de politicieni din alte tari europene  asupra 

instituțiilor de media. În scrisoare, Doina Gradea, confundându-se cu Televiziunea 

Română, își permite chiar să-i amintească conducerii forului internațional 

obligațiile din statutul EBU privind sprijinirea independenței membrilor afiliați și 

anunță că, personal, se va ocupa în justiție pentru a proteja independența TVR în 

România! 
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Față de aceste demersuri penibile, Biroul Executiv Național al Sindicatului 

Român al Jurnaliștilor MediaSind  precizează că fosta șefă a TVR se află într-

o confuzie crasă. Aceasta uită că a fost demisă de Parlament prin respingerea 

Rapoartelor de activitate din anii 2017, 2018 și 2019 tocmai din cauza 

managementului defectuos și a multiplelor fapte de corupție semnalate de 

inspectorii Curții de Conturi și de cei ai Ministerului Finanțelor Publice. Din acest 

motiv, aceasta nu mai poate să fie repusă în vreo funcție de conducere din 

instituție! 

 Încercarea disperată a Doinei Gradea și a unei grupări din partidul care a propus-o 

și susținut-o în TVR, Partidul Social Democrat - PSD, de a reveni la conducerea 

instituției pe care a compromis-o prin managementul său defectuos, reprezintă o 

lovitură  puternică dată tuturor angajaților instituției, dar și cetățenilor plătitori de 

taxe și impozite. Este uluitor tupeul șefei TVR și al politicienilor care o susțin, de a 

încerca, prin orice mijloace, să impună la conducerea TVR persoane care au distrus 

prin activitatea și deciziile lor, cea mai mare instituție de presă din România.  

 Având în vedere aceste argumente, SRJ MediaSind cere conducerii EBU să nu se 

compromită prin susținerea unei persoane care a fost demisă de Parlamentul 

României tocmai pentru abuzurile și managementul defectuos de care a dat 

dovadă, precum  și prin actele de corupție descoperite în urma controalelor 

instituțiilor abilitate ale statului român în Televiziunea Română. Revenirea fostei 

șefe și a complicilor săi în TVR ar însemna, de fapt, un atac la democrația și 

independența instituției.  

 Abuzurile și nelegalitățile asupra angajaților din TVR, dar și asupra organizației 

noastre, au fost aduse frecvent la cunoștința instituțiilor europene de reprezentanții 

MediaSind, inclusiv la ședințele Comisiei de dialog social din audiovizual din 

Comisia Europeană la care au fost prezenți și reprezentanții EBU. Acestea au fost 

sancționate și de organizațiile la care suntem membri cu drepturi depline prin 

Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind - Federația Europeană a 

Jurnaliștilor, Federația Internațională a Jurnaliștilor și UNI Global Union 

(amănunte aici: Federația Internațională a Jurnaliștilor și UNI Global Union 

susțin toate protestele pentru demiterea șefei TVR!) 

http://www.mediasindtv.ro/federatia-internationala-a-jurnalistilor-si-uni-global-union-sustin-toate-protestele-pentru-demiterea-sefei-tvr/
http://www.mediasindtv.ro/federatia-internationala-a-jurnalistilor-si-uni-global-union-sustin-toate-protestele-pentru-demiterea-sefei-tvr/
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  Din aceste motive, fosta șefă a TVR este ultima persoană care ar trebui să 

vorbească despre independența instituției publice de media din moment ce a fost 

numită politic și a transformat instituția în instrument de propagandă politică. 

(amănunte aici: Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind solicită coaliției 

de guvernare să nu desemneze politruci în Consiliile de administrație din TVR 

și Radio România! ) 

 SRJ Mediasind consideră că TVR, dar și Radioul Public  au nevoie de o 

conducere profesionistă prin modificarea Legii de organizare și funcționare în 

scopul depolitizării acestor instituții publice de media. Pentru acest demers 

este nevoie de o consultare serioasă a profesioniștilor din domeniu, cu 

sprijinul EBU, IFJ, EFJ, UNI Global Union, precum și a celorlalte organizații 

din media. 

 (Sursa: Biroul Executiv Național  SRJ MediaSind)                        

 

 Anunțul momentului din Guvern! S-a definitivat ordinul. Avertisment 

pentru medicii nevaccinați 

Ministrul Sănătăţii, Ioana Mihăilă, a declarat, miercuri seară, că a fost definitivat 

ordinul care va impune testarea periodică a personalului medical nevaccinat, dar şi 

obligativitatea plăţii testelor. Ea a afirmat că a prezentat premierului Florin Cîţu 

principiile după care se ghidează proiectul, urmând ca acesta să intre în 

transparenţă. Mihăilă a precizat că sănătatea pacientului trebuie să fie pe primul 

loc. 

”Am prezentat premierului principiile după care ne ghidăm atunci când dorim să 

introducem această testare. Am definitivat forma ordinului care implementează 

cum se realizează testarea. Ea va avea legătură înclusiv cu incidenţa infecţiei cu 

Covid în judeţul în care personalul medical respectiv îşi desfăşoară activitatea. 

Doar peste o anumită incidenţă, această testare va deveni obligatorie şi de 

asemenea am avansat discuţiile cu INSP pentru a armoniza  metodologia de testare 

pe care o elaborează INS cu Ordinul pe care l-am pregătit. În următoarele zile, 

săptămâni, el va fi pus în transparenţă într-o primă etapă, apoi va intra în vigoare”, 

a declarat Ioana Mihăilă la TVR1. 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sindicatulromanaljurnalistilormediasindsolicitacoalitieideguvernaresanominalizezeinconsiliiledeadministratiedintvrsiradioromaniaprofesionistineangrenatipolitic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sindicatulromanaljurnalistilormediasindsolicitacoalitieideguvernaresanominalizezeinconsiliiledeadministratiedintvrsiradioromaniaprofesionistineangrenatipolitic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sindicatulromanaljurnalistilormediasindsolicitacoalitieideguvernaresanominalizezeinconsiliiledeadministratiedintvrsiradioromaniaprofesionistineangrenatipolitic
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ioana-mihaila_9003.html
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Ministrul Sănătăţii a adăugat că sănătatea pacientului este prioritară şi a propus 

acest proiect deoarece personalul medical este cel care intră în contact direct cu 

bolnavii. 

”Cred că atâta vreme cât vaccinul este extrem de sigur şi disponibil gratuit trebuie 

să ne gândim şi la binele pacientului. Când ne gândim la aceste aspecte, acest lucru 

îl avem în cap, pacientul sănătatea lui trebuie să fie pe primul loc. Din acest motiv 

dorim ca perosnalul medical care vine în contact direct cu pacientul să fie fie 

vaccinat, fie testat periodic”, a mai declarat Ioana Mihăilă. 

Ministrul Sănătăţii, Ioana Mihăilă, a anunţat, în 19 iunie, că se ia în calcul 

impunerea testării periodice pentru personalul medical nevaccinat, iar costul 

testărilor să fie suportat de fiecare persoană în parte. 

”Nu putem obliga şi nici nu este dorinţa noastră să obligăm pe cineva să se 

vaccineze”, a afirmat Mihăilă, precizând, însă, că pacienţii au dreptul să fie trataţi 

de personal vaccinat sau testat pentru siguranţă. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 PUR românesc! ANRE simplifică procedurile de schimbare a furnizorilor cu 

o zi înainte de explozia facturilor pentru cei fără contracte noi 

ANRE a aprobat, în ședința Comitetului de reglementare din data de 30.06.2021, 

un ordin care simplifică procedurile de încheiere a contractelor de furnizare a 

energiei electrice, precum și de stabilire a consumului de electricitate. 

Autoritatea e liminat necesitatea eliminarea prezentării și depunerii la furnizor de 

către client a actelor de spațiu la încheierea contractului de furnizare a energiei 

electrice, fiind introduse declarațiile pe proprie răspundere cu privire la dreptul de 

folosință al spațiului. Astfel, încheierea contractului de furnizare a energiei 

electrice se realizează pe baza: a) acordului solicitantului exprimat în scris, aferent 

cererii de încheiere a contractului, sau telefonic, conform dispoziţiilor legale în 

vigoare; b) copiei actului de identitate/certificatului de înregistrare la Oficiul 

Național al Registrului Comerțului al solicitantului;  
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c) declarației pe proprie răspundere a solicitantului: privind deținerea unui drept 

locativ, cu precizarea calității sale (proprietar/coproprietar, unic moștenitor, 

comoștenitor, soț, chiriaș, beneficiar rentă viageră etc); privind faptul că nu există 

litigii locative cu privire la spațiul pentru care se solicită încheierea contractului, 

iar în cazul în care se dovedește contrariul, exprimarea acordului pentru rezilierea 

contractului, cu posibilitatea actualizării declarației, dacă este cazul, atât prin 

mijloace de comunicare la distanță, cât și prin acord tacit, conform Mediafax. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul Cătălin Drulă anunţă un record de investiţii în drumuri şi căi 

ferate, la jumătatea anului, respectiv 2,7 miliarde de lei absorbite 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, anunţă, miercuri, un record de investiţii în 

drumuri şi căi ferate, la jumătatea anului, respectiv 2,7 miliarde de lei absorbite. 

 

”Record pentru investiţii europene în drumuri şi căi ferate la jumătatea anului! 

Fonduri europene de 2,7 miliarde de lei au fost absorbite în primele 6 luni ale 

anului la Ministerul Transporturilor şi Infrastructurii. Asta înseamnă o creştere de 

+35% faţă de aceeaşi perioadă a lui 2020 (2 miliarde de lei), +142% faţă de 2019 

(1,12 miliarde) şi +285% faţă de 2018 (0,7 miliarde)”, a scris, miercuri, pe 

Facebook, Cătălin Drulă. 

 

Ministrul exemplifică câteva proiecte în execuţie, cu finanţare europeană, şi sumle 

alocate în primele 6 luni din 2021: 

 linia de cale ferată Frontieră - Curtici – Simeria - 554 milioane de lei, 

 drumul expres Craiova - Piteşti - 421 de milioane de lei, 

 pod Brăila - 283 de milioane de lei, 

 linia feroviară Bucureşti - Jilava - Giurgiu - 88,6 milioane de lei, 

 A0 sud - 196 de milioane de lei, 

 A0 nord - 70 de milioane de lei, 
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 A1 Piteşti - Sibiu - 117 milioane de lei, 

 A10 Sebeş - Turda - 86 de milioane de lei, 

 linia de cale ferată Sighişoara - Coşlariu - Simeria - 46 de milioane de lei, 

 poduri feroviare reabilitate - 8,5 milioane de lei. 

(Sursa: hotnewes.ro) 

 

 ULTIMA ORĂ Directorii interimari de școală nu mai pot fi numiți de 

inspectorate, ci vor fi aleși de Consiliul de Administrație al școlii. Legea a fost 

adoptată de Senat și merge la promulgare 

Directorii interimari de școli nu vor fi numiți de inspectorii școlari, ci de Consiliul 

de Administrație al școlii, prin vot secret, prevede un proiect de lege adoptat astăzi 

de Senat, ca for decizional. Inițiatorul proiectului de lege este senatorul USR Plus 

Ștefan Pălărie, iar inițiativa a fost depusă în Parlament în luna mai. 

Senatul a adoptat, miercuri, în calitate de cameră decizională, proiectul care 

prevede că, în cazul neocupării prin concurs a posturilor de directori de şcoli, 

directorii interimari să fie numiţi de către consiliile de administraţie ale şcolilor şi 

nu de inspectoratele şcolare. 

“Atunci când se vacantau nişte funcţii pe motive naturale, fie medicale, fie de altă 

natură, interimatul era instrumentul utilizat de undeva de la centru pentru 

schimbarea regulilor în timpul jocului. Ştim cu toţii ce s-a întâmplat pe 9 ianuarie, 

atunci când peste 700 de directori de şcoală au fost schimbaţi la ordinul 

inspectoratelor şcolare judeţene. Ori această lege, care îşi încheie circuitul 

parlamentar şi merge la promulgare, nu va mai permite acest lucru de acum încolo 

şi prin prevederile ei votul secret al Consiliilor de administraţie al unităţilor şcolare 

va fi cel care va decide cine va prelua temporar, până la organizarea concursului, 

această responsabilitate”, a spus Ștefan Pălărie, citat de Agerpres. 

“Prin această lege să revenim la un stat normal care spune ‘nu politicii de partid în 

şcoală’ şi care lasă educaţia ca să aibă ca singur scop binele suprem al elevului”, a 

continuat Pălărie. 
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Propunerea legislativă, care modifică Legea educaţiei naţionale în sensul în care 

fusese aprobată în varianta inițială, este semnată de un grup de parlamentari USR 

PLUS, UDMR şi PSD și a înregistrat 75 voturi pentru, 37 contra şi 10 abţineri. 

Amintim că în luna august expiră mandatele tuturor directorilor și directorilor 

adjuncți de școli din România, iar concursul pentru ocuparea pe 4 ani a acestor 

posturi va avea loc abia în luna octombrie, cu preluarea mandatelor în ianuarie 

2022, potrivit calendarului anunțat de ministrul Educației. 

În lipsa aplicării acestei legi, care merge acum la promulgare, în perioada august-

ianuarie directorii ar fi fost numiți de către inspectoratele școlare conduse în 

majoritate de actuali membri PNL. 

Consiliul de Administrație al unei școli este format din 3 cadre didactice, inclusiv 

directorul; 2 reprezentanți ai părinților; primarul sau un reprezentant al primarului; 

un reprezentant al consiliului local. Această formulă este valabilă pentru școlile 

gimnaziale cu un singur rând de clase. 

În cazul în care Consiliul de Administrație al școlii este format din 9 membri, 

dintre aceștia 4 sunt cadre didactice, primarul sau un reprezentant al primarului, 2 

reprezentanți ai consiliului local și 2 reprezentanți ai părinților. Directorul este 

membru de drept al consiliului de administrație din cota aferentă cadrelor didactice 

din unitatea de învățământ respectivă, potrivit Legii educației. 

Liderul grupului USR PLUS din Senat, Radu Mihail, a declarat miercuri, 30 iunie, 

că “depolitizarea în instituţiile statului este un subiect important pentru USR 

PLUS. În învăţământ este de neconceput să lăsăm educaţia copiilor pe mâna 

deciziilor luate de baronii locali sau a altcuiva de la centru. Trebuie să avem 

încredere că la nivel local şcolile pot să ia decizii care să permită progresul”. 

Senatorul USR Ştefan Pălărie a subliniat că “una dintre cele mai puternice arme 

politice utilizate până acum în instituţiile publice a fost acest instrument al 

interimatului”. 

El a subliniat că îşi doreşte concursuri bine organizate în şcoli, “în afara oricărei 

prezumţii de politizare”. 

(Sursa: edupedu.ro) 
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 Tarom reduce cu 20% salariile. Angajaţii vor lucra prin rotaţie doar patru 

zile pe săptămână, de mâine şi până la sfârşitul anului 

Toţi cei aproximativ 1.400 de angajaţi Tarom vor lucra de mâine şi până la sfârşitul 

anului prin rotaţie, doar patru zile pe săptămână, măsura fiind valabilă inclusiv 

pentru personalul tehnic şi piloţi, ceea ce înseamnă reducerea salariilor cu 20%, 

potrivit unor surse din cadrul operatorului aerian naţional. 

Ordinul intern este semnat de noul director general interimar al companiei, pilotul 

Radu Cătălin Prunariu. Reducerea programului normal de lucru s-a aplicat în 

cadrul Tarom încă din primăvară, însă doar pentru unele departamente care nu sunt 

implicate direct în operaţiunile de zbor. 

Noul program de lucru de patru zile pe săptămână vine în ciuda creşterii 

semnificative a numărului de zboruri (Tarom înregistrează şi un număr record de 

curse charter), iar de mâine, 1 iulie, va fi în vigoare şi Certificatul digital pentru 

călătoriile în UE. 

Tarom ar urma să primească şi un ajutor de stat de 150-200 de milioane de euro 

pentru compensarea pierderilor cauzate de pandemie şi, totodată, parte a strategiei 

pentru redresarea companiei. Potrivit planului de redresare, compania ar putea 

reveni pe profit din 2024-2025, iar personalul va ajunge la aproximativ 1.000 de 

salariaţi. 

Tot de mâine, peste 800 de salariaţi de la Compania Aeroporturi Bucureşti (60% 

dintre angajaţi) vor intra în şomaj tehnic pe o durată de două luni, măsura fiind 

luată ca urmare a situaţiei financiare cauzată de scăderea veniturilor din zboruri. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Facebook implementează și în România instrumentul ”Alertă Răpire 

Copil”, prin care va mediatiza și va face mai vizibile pe platformă cazurile 

copiilor dispăruți, folosind informații furnizate de Poliția Română. 

 “Alertă Răpire Copil” este un mecanism național de alertă publică, care se 

declanșează în situații de răpire a unui copil ori în situații în care este vorba despre 

https://economedia.ro/cum-obtii-in-8-pasi-certificatul-digital-ue-pentru-a-calatori-in-europa-cat-e-valabil-certificatul-pentru-persoanele-vaccinate-cele-trecute-prin-covid-si-pentru-teste.html#.YNwP6egzZPY
https://economedia.ro/cum-obtii-in-8-pasi-certificatul-digital-ue-pentru-a-calatori-in-europa-cat-e-valabil-certificatul-pentru-persoanele-vaccinate-cele-trecute-prin-covid-si-pentru-teste.html#.YNwP6egzZPY
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un copil dispărut, a cărui viață poate fi în pericol. România este cea de-a 24-a țară 

din lume care colaborează cu Facebook pentru găsirea copiilor răpiți. 

Mesajul de activare a alertei, transmis către Facebook, va fi însoțit de un link către 

comunicatul de presă al Poliției Române, cu privire la cazul care a dus la 

declanșarea mecanismului, pe care utilizatorii Facebook îl pot accesa, pentru mai 

multe informații, inclusiv fotografii și semnalemnte. 

Astfel, după declanşarea alertei, oricine are vreo informaţie despre copilul răpit, 

este rugat să anunţe imediat Poliţia. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Senatul a decis! Cine este noul șef ANI, instituția care dă fiori politicienilor 

Florin Ionel Moise a fost numit miercuri, în plenul Senatului, pentru un mandat de 

patru ani, ca preşedinte al Agenţiei Naţionale de Integritate. 

În favoarea lui Moise au votat 78 de senatori, înregistrându-se şi opt abţineri, 

anunță AGERPRES. 

Noul preşedinte a rostit jurământul de credinţă în faţa membrilor Senatului. 

 

La solicitarea senatorului PSD Titus Corlăţean, care a reclamat o serie de nereguli 

procedurale privind numirea preşedintelui ANI, Moise s-a prezentat pe scurt, 

referindu-se la principalele obiective pe care le are în vedere, pe perioada 

mandatului său. 

 

Consiliul Naţional de Integritate a adoptat hotărârea de a valida rezultatele 

examenului pentru ocuparea funcţiei de preşedinte al ANI. Candidatul declarat 

admis a fost Moise Florin Ionel. Consiliul propune Senatului numirea candidatului 

în funcţia de preşedinte al ANI pentru un mandat de patru ani. 

 

"În conformitate cu prevederile legale în vigoare, CNI, după ce analizează dosarele 

candidaţilor în vederea verificării respectării condiţiilor prevăzute de lege pentru a 

putea fi numiţi în funcţia de preşedinte al ANI şi după ce primesc rezultatele 

verificărilor Consiliului Naţional pentru Studierea Arhivelor Securităţii privind 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 1 iulie 2021 24 

 

apartenenţa sau colaborarea candidaţilor cu serviciile de informaţii înainte de anul 

1990, organizează un concurs (examen) la care participă candidaţii care au 

îndeplinit condiţiile necesare. După susţinerea concursului/examenului de către 

aceştia, care constă într-o probă scrisă şi susţinerea unui interviu, CNI validează 

rezultatele concursului", se arată în raportul de admitere întocmit de Comisia 

juridică. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 MTI: Directorul ARSVOM va fi revocat mâine din funcţie 

Directorul Agenţiei Române de Salvare a Vieţii Omeneşti pe Mare (ARSVOM), 

Daniel Manole, va fi revocat joi din funcţie, au anunţat miercuri seara 

reprezentanţii Ministerului Transporturilor şi Infrastructurii (MTI), după ce acesta 

a fost reţinut de procurorii Direcţiei Naţionale Anticorupţie într-un dosar în care 

este acuzat de luare de mită. 

 

Potrivit sursei citate, referitor la punerea sub acuzare a directorului ARSVOM, 

ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, salută demersurile făcute de DNA pentru 

investigarea faptelor de corupţie. 

 

"De la începutul mandatului, am spus că e nevoie de toate instituţiile statului 

pentru a face curăţenie", a afirmat Drulă. 

 

MTI precizează că achiziţiile de nave ale ARSVOM, la care se face referire în 

comunicatul DNA, au fost încheiate în anii trecuţi. 

 

"De asemenea, directorul general al ARSVOM a fost numit în funcţie în anul 2020. 

Acesta urmează a fi revocat mâine din funcţia deţinută", spune sursa citată. 

 

În acelaşi timp, MTI precizează că este în faza finală un raport al Corpului de 

Control la aceeaşi instituţie, iar conţinutul raportului va fi pus la dispoziţia 

procurorilor, într-un demers care se înscrie în cooperarea cu instituţiile din sistemul 

judiciar. 
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Directorul Agenţiei Române de Salvare a Vieţii Omeneşti pe Mare 

(ARSVOM) din cadrul Ministerului Transporturilor, Daniel Manole, a fost 

reţinut de procurorii Direcţiei Naţionale Anticorupţie într-un dosar în care 

este acuzat de luare de mită, a informat, miercuri, DNA. 

 

Potrivit unui comunicat al DNA transmis AGERPRES, procurorii din cadrul 

Direcţiei Naţionale Anticorupţie - Serviciul teritorial Constanţa au dispus punerea 

în mişcare a acţiunii penale şi reţinerea pentru 24 de ore, începând de marţi, a lui 

Daniel Manole, director al ARSVOM, pentru constituire a unui grup infracţional 

organizat, abuz în serviciu, dacă funcţionarul public a obţinut pentru sine sau 

pentru altul un folos necuvenit şi luare de mită, dar şi a trei administratori ai unor 

societăţi comerciale, în sarcina cărora s-a reţinut comiterea unor infracţiuni de 

constituire a unui grup infracţional organizat, trafic de influenţă, cumpărare de 

influenţă şi spălare a banilor. 

 

De asemenea, anchetatorii precizează că în dosar a mai fost dispusă punerea în 

mişcare a acţiunii penale şi faţă de un alt om de afaceri, pentru săvârşirea unor 

infracţiuni similare. 

 

Procurorii anticorupţie notează în ordonanţe că, în perioada septembrie-noiembrie 

2020, Daniel Manole, în calitatea menţionată, împreună cu celelalte persoane, ar fi 

constituit un grup infracţional care ar fi avut ca scop achiziţia, cu fraudarea 

legislaţiei primare în materie, de către instituţia pe care o conducea, a unui număr 

de patru nave (trei de salvare şi una de depoluare) în valoare de aproximativ 

85.000.000 lei (fără TVA). 

 

"Din cercetările efectuate până în prezent, a rezultat că în cele patru contracte 

încheiate sunt prevăzute clauze defavorabile achizitorului, în sensul că ARSVOM 

este obligată să plătească pentru cele patru nave mai mult de jumătate din valoarea 

lor, ca avans, restul banilor fiind plătiţi la recepţia finală. De menţionat este faptul 

că societatea câştigătoare a licitaţiei doar 'ar fi mimat' construcţia acelor nave, în 

realitate acestea fiind achiziţionate la jumătate de preţ de la o societate comercială 

din Estonia. Pentru contribuţia sa, Daniel Manole ar fi fost recompensat cu un 

procent de aproximativ 3% (cca. 2.000.000 lei) din sumele plătite de ARSVOM 

către societatea care a livrat navele", arată anchetatorii. 

https://www.agerpres.ro/justitie/2021/06/30/dna-directorul-agentiei-romane-de-salvare-a-vietii-omenesti-pe-mare-retinut-pentru-luare-de-mita--740508
https://www.agerpres.ro/justitie/2021/06/30/dna-directorul-agentiei-romane-de-salvare-a-vietii-omenesti-pe-mare-retinut-pentru-luare-de-mita--740508
https://www.agerpres.ro/justitie/2021/06/30/dna-directorul-agentiei-romane-de-salvare-a-vietii-omenesti-pe-mare-retinut-pentru-luare-de-mita--740508
https://www.agerpres.ro/justitie/2021/06/30/dna-directorul-agentiei-romane-de-salvare-a-vietii-omenesti-pe-mare-retinut-pentru-luare-de-mita--740508


CNSLR Fratia |  Revista Presei 1 iulie 2021 26 

 

DNA informează că Daniel Manole şi doi dintre oamenii de afaceri urmează să fie 

prezentaţi Tribunalului Constanţa cu propunere de arestare preventivă pentru 30 de 

zile, iar pentru restul s-a cerut arest la domiciliu.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Delegația română S&D face acuzații grave: 'România a ajuns în atenția 

Comisiei Europene cu privire la respectarea statului de drept' 

Delegația Română S&D din Parlamentul European solicită guvernului din 

România să respecte recenta decizie a Curții Constituționale (CCR) cu privire la 

revocarea Avocatului Poporului, în contextul unor noi discuții din Parlamentul 

European, în cadrul Comisiei pentru Libertăți civile, justiție și afaceri interne 

(LIBE). 

Parlamentul European a adoptat recent Rezoluția privind Raportul Comisiei pentru 

statul de drept în 2020 pentru Uniunea Europeană, iar Curtea Constituțională a 

României a decis că revocarea Renatei Weber nu a fost una constituțională. În 

acest context, procedura abuzivă prin care majoritatea PNL-USR-Plus-UDMR a 

demis Avocatul Poporului a adus România în atenția Comisiei Europene cu privire 

la respectarea statului de drept. 

“Coaliția de guvernare a decis în mod arbitrar ca singurul titular al dreptului 

constituțional de a ataca ordonanțele de urgență și garantorul statului de drept și al 

democrației, Avocatul Poporului, să fie revocat, deși nu a fost constatată absolut 

nicio încălcare concretă a legii și a Constituției, lucruri semnalate și de Comisia de 

la Veneția. Premierul Florin Cîțu și-a dorit să marcheze astfel debutul unei 

Guvernări Neconstituționale și Abuzive – Guvernarea prin OUG-uri ce nu pot fi 

atacate de nimeni. Decizia CCR este încă o palmă primită de coaliția de guvernare, 

după recentele poziții adoptate și de importante instituții internaționale. Întreaga 

familie social-democrată europeană și-a manifestat profunda îngrijorare față de 

derapajele actualei coaliții”, au precizat reprezentanții Delegației Române S&D. 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/06/29/osce-avertizeaza-in-legatura-cu-pericolul-conflictului-din-estul-ucrainei-pentru-regiunea-marii-negre--739792
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Aceștia au arătat că deși regulile democratice sunt foarte clare, iar Avocatul 

Poporului trebuie să fie și să rămână o instituție independentă indiferent de 

culoarea politică a celor care se află la putere, Guvernul și Parlamentul României 

au ales să dea dovadă de „exces de putere” în luarea unor decizii care afectează 

„grav statul de drept din România” și „vulnerabilizează poziția țării noastre în fața 

oficialilor de la Bruxelles.” 

În cadrul discuțiilor din Comisia pentru Libertăți civile, justiție și afaceri interne 

(LIBE), europarlamentarii români au susținut că în ciuda eforturilor depuse de țara 

noastră pentru dezvoltarea și consolidarea democrației și a statului de drept, actuala 

coaliție de guvernământ este dispusă să compromită și să sacrifice totul pentru a 

deține întreaga putere. “Eforturile coaliției merg în direcția eliminării oricărei 

forme de opoziție, pentru a influența rezultatul viitoarelor alegeri”, au mai spus 

oficialii români. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Comisia Europeană a lansat oficial fondul european de apărare. Pentru ce 

vor fi folosiți cei 8 miliarde de euro 

Comisia Europeană a lansat oficial miercuri Fondul european de apărare, dotat cu 

aproape 8 miliarde de euro pentru perioada 2021-2027. Scopul acestuia este 

cofinanţarea proiectelor de cooperare între companii de apărare şi consolidarea 

autonomiei europene. 

„Pentru prima dată, Uniunea Europeană investeşte o parte a bugetului său în 

apărare”, a spus comisarul european pentru piaţă internă Thierry Breton. 

Noul fond este dotat cu 7,95 miliarde de euro, dintr-un buget european de 1.074 

miliarde de euro pentru perioada 2021-2027, relatează AFP, citată de Agerpres. 

„Fondul european de apărare este o contribuţie absolut esenţială la o mai mare 

suveranitate europeană”, Uniunea Europeană trebuind să devină „progresiv un 

actor al securităţii la nivel mondial”, a spus Breton. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 1 iulie 2021 28 

 

Fondul este menit să finanţeze, împreună cu statele membre, proiecte de cooperare 

care promovează inovaţii tehnologice şi se adresează atât marilor grupuri din 

industria apărării, cât şi micilor întreprinderi şi start-up-uri. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Slovenia a preluat de la Portugalia mandatul președinției Consiliului 

Uniunii Europene 

La Ljubliana a avut loc predarea ștafetei președinției Consiliului Uniunii Europene. 

Slovenia a preluat de la Portugalia mandatul de coordonare a afacerilor europene 

pentru următoarele șase luni. Guvernul de la Ljubiliana a ales ca deviză "Împreună. 

Rezilienţi. Europa". 

Slovenia şi-a propus patru obiective: să faciliteze refacerea Europei, o analiză 

asupra viitorului Europei, întărirea domniei legii şi a valorilor europene, creşterea 

securităţii şi stabilităţii în vecinătatea Uniunii. 

La celebra staţiune Lacul Bled, unde va avea loc ceremonia oficială de deschidere 

a preşedinţiei slovene, au avut loc repetiţiile pentru momentul simbolic al 

evenimentului. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Uniunea Europeană a prelungit cu încă șase luni sancțiunile împotriva 

Rusiei pentru anexarea Crimeei 

Sancțiunile economice împotriva Rusiei impuse de Uniunea Europeană 

pentru anexarea ilegală a Crimeei ucrainene au fost prelungite pentru încă șase 

luni. În același timp, blocul european examinează posibilitatea de impune noi 

sancțiuni împotriva Rusiei, în contextul evoluțiilor recente. 

Acordul pentru noile sancțiuni va trebui, însă, validat cu unanimitate de voturi de 

miniștrii de externe ai statelor-membre, la reuniunea din 12 iulie.  

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/anexarea-crimeei-finalizata-duma-de-stat-a-anulat-acordul-cu-ucraina-privind-flota-marii-negre-222379
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UE a pus în funcţiune trei dispozitive de sancţiuni după anexarea Peninsulei 

Crimeea: interzicerea oricărei investiţii în Crimeea şi Sevastopol, o listă neagră de 

personalităţi şi companii acuzate de participare la destabilizarea Ucrainei şi 

sancţiuni economice care vizează bănci, întreprinderi din domeniul apărării şi 

companii petroliere ruse. UE interzice de asemenea investiţiile financiare în Rusia. 

Măsurile au ca scop să constrângă Rusia să renunţe la activităţile sale de 

destabilizare în Ucraina. Însă logica sancţiunilor europene ca răspuns la agresiunile 

şi provocările ruse s-a dovedit „ineficientă”, a subliniat preşedintele francez 

Emmanuel Macron săptămâna trecută, în timpul dezbaterii consacrate Rusiei din 

cadrul summitului european de la Bruxelles. 

Dorinţa Germaniei şi Franţei de a relansa dialogul cu Rusia printr-un summit cu 

preşedintele rus, Vladimir Putin, s-a lovit însă de refuzul mai multor ţări membre 

ale UE, spre dezamăgirea cancelarului federal german Angela Merkel. 

Liderii UE i-au cerut Moscovei să dea dovadă de „un angajament mai constructiv” 

şi „să înceteze acţiunile sale contra UE şi ţărilor din vecinătatea sa”. Ei s-au 

declarat „gata să reacţioneze în mod ferm şi coordonat la orice nouă activitate 

răuvoitoare, ilegală şi perturbatoare din partea Rusiei, utilizând deplin toate 

instrumentele de care UE dispune”. 

Şeful diplomaţiei europene Josep Borrell a fost însărcinat să prezinte „opţiuni 

pentru măsuri restrictive suplimentare, inclusiv pentru sancţiuni economice”. 

Această muncă a început, potrivit unui diplomat european. 

(Sursa: Digi 24) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/franta-si-germania-propun-un-summit-ue-putin-1573247
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/angela-merkel-ue-trebuie-sa-stabileasca-un-contact-direct-cu-presedintele-rusiei-vladimir-putin-1573791
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/ue-a-prezentat-cele-cinci-principii-care-vor-ghida-relatia-cu-rusia-1566067
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/ue-a-prezentat-cele-cinci-principii-care-vor-ghida-relatia-cu-rusia-1566067

